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Märtsis Ees-
tit tabanud 
koroonavii-
rus ei jät-
nud ilmselt 
puudutama-

ta ühtegi eluala. Kui osa neist 
valdkondadest sai suvekuudel 
naasta varasema rutiini juur-
de, siis teatritel läks raskemalt. 
Keerulisemas olukorras on just 
väiksemad teatrimajad, mille 
etenduspaigad mahutavad vä-
hem publikut. Sageli ei ole neil 
50-protsendilist täitumust jär-
gides tükkide andmine rahali-
selt jätkusuutlik ning seetõttu 
on olnud mõistlikum lavastu-
sed sootuks ära jätta.

Suuremate teatrite lähene-
mine on aga teistsugune. Tal-
linna Linnateater ja Vanemui-
ne soovivad augustis tegutseda 
ka tavapärasest poole väikse-
ma publiku ees, Estonia plaa-
nib kuu lõpus vaid kahte kont-
serti. Kõigi augustisse plaani-
tud operettide ja ballettide pi-
letid vahetatakse ümber.

Linnateatri turundusjuhi 
Margus Küppari sõnul on olu-
kord mõistagi keeruline. «Loo-
mulikult on koroonakriis teat-

ri tegevust mõjutanud. Keva-
del katkes etendustegevus, 
mitme uuslavastuse esieten-
dused lükati edasi, ära jätsime 
näiteks oma suveks plaanitud 
suvelavastuse,» lausus ta.

Nüüd proovib Eesti üks 
populaarsemaid teatreid taas 
lavastuste mängimisega pih-
ta hakata. «Alustasime eten-
dusi siseruumides 10. augus-
til. Püüame täita kõiki kehti-
vaid reegleid ning lisameetme-
tena oleme leppinud, et võima-
lusel vahetame haigeks jäänud 
teatrikülastaja ostetud pileti 
ümber hilisema etenduse vas-
tu. Katsetame ka Euroopas le-
vinud meedet, mille järgi kraa-
divad meie publikuteenindajad 
teatrikülastajaid enne teatris-
se sisenemist. Hajutame inime-
si nii palju kui võimalik,» rää-
kis Küppar.

Kui ööklubide puhul on jut-
tu olnud külastajate võimali-
kust registreerimisest, siis Lin-
nateater on sellega juba algust 
teinud. «Katsetame ka seda, 
et palume publikul jätta meile 
oma kontaktandmed koos iste-
koha infoga. Kui kõigest hoo-
limata peaks mõni etendusel 
osalenu andma positiivse ko-
roonaproovi, saame kõiki lähi-
kontaktseid sellest kiiresti tea-
vitada ja jagada infot ka tervi-
seametiga. Esimene kogemus 
on selles osas väga positiivne, 
inimesed suhtuvad reeglitesse 

ja piirangutesse väga positiiv-
selt,» ütles turundusjuht.

Siiski tõdes Küppar, et prae-
gune olukord ei saa kaua kesta. 
«Septembri tööplaane koosta-
des oleme arvestanud võima-
lusega mängida täissaalidele ja 
oleme sellest tulenevalt müü-
nud eelmüügis ära ka kõik pi-
letid. See, et saalide täitumus 

võiks olla üle 50 protsendi, on 
kahtlemata kõigile teatritele ja 
ka teatripublikule väga tähtis ja 
osalt ilmselt lausa elulise täht-
susega teema,» hindas ta.

Väiksemad teatrid ei ole 
Linnateatri eeskuju järginud 
ning ootavad pigem piirangu-
te leevenemist sügisel. Para-
ku on viimased arengud selli-
sed, et pikalt oodatud leeven-
dusmeetmeid ei pruugi ka leh-
tede langemisega pärale jõu-
da. Terviseameti hinnangul on 
teatrites ja kinodes küll ker-
gem järgida hajutamisreeglit, 
kuid ohud valitsevad ka seal. 
Ameti pressiesindaja Simmo 
Saare sõnul seisneb põhiline 

VIIRUSOHU SUNNIL. Suuremad etendusasutused suudaksid end kuidagimoodi majandada 
50-protsendilise täitumusega saalidega, väiksemad niidaks piirangute jätkumine jalust.
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Teatrimajad jätkavad publiku hajutamist

Tallinna Linnateater ja 
Vanemuine soovivad augustis 
tegutseda ka tavapärasest 
poole väiksema publiku ees, 
Estonia plaanib kuu lõpus 
vaid kahte kontserti.

Haridus- ja noor-
teameti ette vali-
tud Ulla Ilisson 
oskab esineda, vä-
hemasti sellel rah-
vusvahelistesse 
koosolekusaali-
desse häirimatult 
sobival kombel.

risk asjaolus, et inimesed vii-
bivad teatrites ja kinodes koos 
tunde, mis suurendab tublisti 
viiruse leviku ohtu. Lisaks on 
suur riskitegur ka siseruumid, 
kus viirus kandub üle paremi-
ni kui väliüritustel.

Paide Teatri juhi Harri Aus-
maa sõnul on neil tegutsemi-
seks veel natuke reservi, kuid 
seis ei ole kiita. «Praegu tun-
dub, et sügise elame veel üle 
nõnda, kui alustaksime män-
gimist ka 50-protsendilise täi-
tumusega. Sealt edasi saaksid 
poole väiksem publik ja väi-
kesed saalid aga takistuseks 
küll. Kuna me ei ole riigitoe-
tusega teater, läheb rõhk pile-
titulu teenimisele ja erasekto-
rist toetajate leidmisele. Sellis-
tel tingimustel on väike publi-
karv tõesti probleem – kui tah-
ta teatrit teha nii, nagu soov 
oleks,» rääkis ta.

Kultuuriministeerium tuli 
kevadel teatritele ka appi ning 
lasi käiku nelja miljoni euro-
se kriisimeetme, mis läks pea-
miselt suurematele etendus-
asutustele. «Paide Teater taot-
les ja sai kultuuriministeeriu-
mi kriisimeetmest natuke üle 
9000 euro, mis on teiste teat-
ritega võrreldes muidugi väga 
väike summa. Siiski oli sellest 
väga palju abi. Aga kokku tu-
leb rahaliselt hoida ikka: selle-
ta ei pääse praegu keegi,» tõ-
des Ausmaa.

Etendusasutuste saalide publikukohad jäid koroonaviiruse kõrgajal tühjaks, 
teiste seas Tallinna Linnateatri väikese saali toolid (pildil). Linnateater arves-
tab endiselt, et 50 protsenti võiks olla täidetud.
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